
Proces-verbal
Tncheiat Tn §edinta extraordinara a

Consiliului General al Municipiului Bucure§ti
din data de 16 noiembrie 2015, orele 13.00

§edin{a a avut loc m sala de consiliu de la etajul III al cladirii
Primaries Municipiului Bucure§ti la care au participat 45 din cei 54 de
consilieri.

La §edin{a au participat urmatorii: domnul primar general al
municipiului Bucure§ti, Marin §tef§nel Dan, domnul Paul Nicolae
Petrovan - prefect al municipiului Bucure§ti § i doamna Georgiana Zamfir
- director executiv- Direcjia Asistenja Tehnica §i Juridica.

Au fost invitaji sa participe directorii din cadrul aparatului de
specialitate al Primarului General al Municipiului Bucure§ti §i mass -
media.

La §edinta au fost absent! urmatorii: Bologa Catalin-Gheorghe,
Comanici Ancu{a, Iliescu Catalin lucian, llina Ion Cosmin, Mocioaca
§tefan Alexandru, Peptan Mihai, Stan Ion, Tugurel Marius Cristian §i
Zorkoczy Julia.

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
... 16 noiembrie 2015, ora 13.
Rog D.A.T.J.-ul sa-mi comunicati prezen^a, va rog.

Directia Asistenta Tehnica si Juridica
Avem o prezenta semnata de 34 de consilieri.

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
D.A.T.J.-ul, daca sunt comunicari de facut, va rog. Nu avem?

Domnul Consilier Olteanu Cristian - Marian
Buna ziua. Domnule pre§edinte, va rog frumos sa rugati D.A.T.J.-ul

sa invite §i colegii de la P.S.D. Tn sala. A§teptam 5 minute. Daca nu vin
in 5 minute, am sa va rog frumos sa cereti D.A.T.J.-ului sa faca apel
nominal. Da? Multumesc.

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Multumesc domnule Olteanu. D.A.T.J., va rog sa invitati §i colegii

de la P.S.D.
Inainte de a intra p^prd!a ,̂xde zi, va proupun sa semnati

prezenta, cei care nu a{i sefnn ît |nea;



Inainte de a intra pe ordinea de zi, va propun sa avem Tnainte un
punct, interpelari.

Cine este pentru? majoritate de voturi, Tmpotriva? 0 voturi, abtineri?
0 voturi.

A§adar, interpelari... domnul Primar general, va rog.

Domnul Primar general Marin Stefanel - Dan
Am rugamintea, daca se poate, stimati colegi, sa tinem un scurt

moment de reculegere Tn memoria victimelor atentatelor din Franca.
Multumesc.

Domnul Pre$edinte de sedinta Gabriel Fatu
Domnul Olteanu, va rog.

Domnul Consilier Olteanu Cristian - Marian
Domnul primar avea dreptate. Este foarte bine ca am tinut un

moment de reculegere Tn memoria celor din Franca. O sa va cer, dragi
colegi, sa {inem un moment de reculegere pentru toti tinerii care au murit
Tn nenorocirea de la Colectiv. Va rog frumos.

Va multumesc.
A§ vrea sa fiji de acord, Tnainte de a da cuvantul colegilor care vor

sa sustina interpelari, a§ vrea sa aud §i pozijia pre§edintelui Consiliului
de Administratie de la R.A.D.E.T. pentru ca subiectul §edintei
extraordinare este exact situatia Tn care aceasta regie se gase§te Tn
acest moment. Va rog frumos. Multumesc.

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Domnul pre§edinte al Consiliului de Administratie de la R.A.D.E.T.,

va rog. Va rog sa va prezentaji cu nume §i prenume.

Domnul Presedinte al Consiliului de Administratie de la R.A.D.E.T.
Gabriel Dumitrascu

Sunt Gabriel Dumitrascu, pre?edintele Consiliului de Administratie
al R.A.D.E.T. Vizavi de tema de astazi, trebuie sa va spun ca imprumutui
fundamentat de 248 de milioane constituie o jumatate din rezolvarea
problemei din momentul de fa{a de la R.A.D.E.T., §i am sa va spun de
ce. Cum a rezultat suma de 248 de milioane? Este o diferenja Tntre
consumul, diferenja de pre{ pana la finalul anului, deci pana la 31
decembrie §i suma prinsa Tn bugetul Primariei capitalei pana in acest
moment. Facand diferenta, rezulta aceasta suma de 248 de milioane,
necesara pentru a acoperi diferenja_d.e pret, a§a cum spune legea, cum
spune §i Ordonanta 36/2006^wS spune §i Legea energiei termice.
Autoritfti'e locale acopera i^gral/^CeaStaiferenta de pret. De ce spun



ca se rezolva astfel doar jumState din problema? Pentru ca, pentru a
introduce ace§ti 248 de milioane Tntr-un circuit financiar, va fi nevoie de o
rectificare a bugetului Primariei capitalei, dar mai departe va fi nevoie de
aprobarea bugetului R.A.D.E.T., bugetul de venituri cheltuieli pe anul
2015, pentru ca acest buget nu este aprobat Tn momentul de fata.
Propunerea de buget, de venituri §i cheltuieli a fost trimisa Consiliului Tn
ianuarie 2015. Pana Tn momentul de fata s-au facut 13 reveniri pentru
aprobarea acestui buget. Am semnalat Tn urma cu o luna, cred ca 1
octombrie, cand am facut o nota de informare a noului primar general
interimar, Tn care semnalam inclusiv aceasta problema §i consecinja
care ar decurge din neaprobarea bugetului de venituri §i cheltuieli. In
fapt, trebuie sa §ti{i ca Tn momentul de fata R.A.D.E.T. a atins ca §i
cheltuieli 90% din executia bugetara a anului anterior §i, conform
Ordonantei 26/2013 de Tntarire a discipline! financiare, nu mai are voie
sa mai cheltuiasca niciun leu Tn plus. Tn caz contrar, se Tncalca legea.
Raspunderile sunt penale, dar sunt individiualizate pe directorul general
§i pe directorul economic, iar amenzile dincolo de partea penala, deci
partea pecuniara este substantial^. Apelul meu este sa Tncercati, §i
pentru asta va stam la dispozitie §i Tn comisii §i Tn plen, sa Tntelegeti
bugetul R.A.D.E.T., sa Tnjelegeti necesitatea aprobarii bugetului de
venituri §i cheltuieli, sa-l aprobati, astfet meat R.A.D.E.T.-ul sa remceapa
sa faca platile catre diver§ii furnizori. De ce este important sa reluam
platile catre furnizori? Pentru ca statistic avem o medie de 20-30 de
avarii pe zi, mai mari sau mai mici. Intr-o saptamana de neinterventie
pentru ca, nefiind bani, nu poti deplasa utilajele, nu ai ceea ce-{i trebuie
sa faci reparatia oportun, deci Tntr-o saptamana se strang 200-300 de
avarii. Prin aceste avarii, se pierde, am sa folosesc termenul empiric,
apa calda pe care o pompeaza E.LC.E.N.-ul. In medie ,̂ Tn aceasta
perioada, se pompeaza cam 18 mii de tone de apa pe ora. In cazul celor
20-30 de avarii zilnice, apa pierduta se ridica undeva la 1600-1800 de
tone pe ora. In momentul Tn care apa pierduta prin Tntregul sistem de
distribute depa§e§te 2500 de tone pe ora, sistemul intra Tntr-un colaps.
De ce? Pentru ca nu mai ai apa pe retur, senzorii de la centrale
sesizeaza aceasta lipsa de presiune pe retea, centralele, fie ale
E.LC.E.N.-ului fie celelalte centrale, nu au posibilitatea sa produca apa
de adaos mai mult de 2500 de tone pe ora, deci sistemul ramane sub
presiune, iar centralele nu mai pornesc, sunt scoase din sistem Tn mod
automat. Asta este explicatia pentru care am zis ca din iner$ie se mai
poate merge Tnca vreo saptamana, inertie Tnsemnand, mai exista ceva
motorina Tn rezervoarele utilajelor, mai exista ceva electrozi, mai exista
ceva materiale cu care se poaterinteryeni, dar aceste materiale §i, vedeti
bine, toate sunt consumab^Pse vdrv^Ruiza Tn urmatoarele 2-3-4-5 zile,

a interventilOr'pe/eare^>le^'yom face §i le facem Tn mod



continuu. Cand ramanem fara posibilitati de interventie, scenariul pe care
vi l-am descris mai devreme este cat se poate de realist, nu este nimic
ie§it din comun. Vi-l confirma oricine care lucreaza sau s-a pregatit Tn
domeniul enegiei termice. Asta ar fi concluzia §i asta ar fi rugamintea.
Aplecaji-va cu toata tehnicitatea asupra celor doua subiecte: Tmprumut,
bugetul de venituri §i cheltuieli, rectificat pentru Primaria capitalei, buget
aprobat pentru R.A.D.E.T. pentru a nu ajunge Tn situajia limita pe care o
descriam anterior. Multumesc.

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Multumesc. Domnul Primar general, daca vreti sa raspundeji.

Domnul Primar general Marin Stefanel - Dan
Domnule Dumitrascu, o Tntrebare. Spuneti-mi de ca{i bani are

nevoie R.A.D.E.T. pentru a funcjiona §i pentru a remedia aceste avarii
pana la sfar§itul anului?

Domnul Presedinte al Consiliului de Administratie de la R.A.D.E.T.
Gabriel Dumitrascu

Asta vara, prin ridicari parjiale de popriri §i prin suspendari ale
instituirii popririlor, am reus?it sa disponibilizam undeva Tn jur de 7
milioane pe care i-am folosit Tn asemenea lucrari de intervenes §i
reparatii. Pana la finalul anului, pentru ca se intensified livrarea de agent
termic, probabil este nevoie de, eel putin dupa estimarile pe care le
avem, undeva Tn jur de 1 milion jumatate, poate spre 2 milioane de lei.
Deci acesta arfi necesarul pentru interventii, strict pentru interventii.

Domnul Primar general Marin Stefanel - Dan
Deci, daca noi am face o rectificare undeva pana la sfar§itul

acestei luni, Tn care sa va includem aceste 2 milioane strict pentru
interventiile legate de avarii, regia ar funcjiona ok?

Domnul Presedinte al Consiliului de Administratie de la R.A.D.E.T.
Gabriel Dumitrascu

Da, dar de fapt noi nu va cerem nicio suma suplimentara pentru ca
banii vor fi. Mai sunt 60 de milioane Tn bugetul Primariei cu destinatia
R.A.D.E.T. pentru luna decembrie plus cei 248 de milioane. Avem un
total de 308 milioane. Conform procentelor din contul Escrow, ar trebui
sa ne ramana undeva Tn jur de 29, ... spun rotund 30, Tmpatim la 2
pentru ca pe jumatate pune poprire E.L.C.E.N.-ul. Ramanem cu un 15%
din aceste sume. 15% din, jp^un^ rotund, 300 de milioane Tnseamna
suficient cat sa platim salable, feia pl̂ ipi ceilalti furnizori, pentru ca mai

§titi, E.N.EyL,LApanpva,"al|iv furnizori de materiale, deci ne-
:



am Tnchide pe zero. Noi nu cerem o suma suplimentara ci cerem doar
aprobarea pozijiilor din buget, a§a cum au fost ele fundamentate, corelat
sigur §i cu aprobarea Tmprumutului.

Domnul Primar general Marin Stefanel - Dan
Cu Tncadrarea in subvenjia aprobata Tn C.G.M.B. la Tnceputul

anului.

Domnul Presedinte al Consiliului de Administrate de la R.A.D.E.T.
Gabriel Dumitrascu

Nu, pentru ca dumneavoastra a{i aprobat la nivelul Consiliului
General o subventie de milioane.

Domnul Primar general Marin Stefanel - Dan
§i rectificat acum la luna octombrie la §ase sute patruzeci §i...

Domnul Presedinte al Consiliului de Administratie de la R.A.D.E.T.
Gabriel Dumitrascu

Da, necesarul de diferenta de pret, de subventie, este 891 de
milioane. Cand scadem din 891, 582, ramanem cu o diferenta de 308.
Din 308 milioane scadem cei 60 de milioane existenji acum Tn bugetul
Primaries capitalei cu destinatia diferenta de pret de subventie de pret §'
raman cei 248 de milioane, fundamentarea Tmprumutului.

Domnul Primar general Marin Stefanel - Dan
Nu e cazul de comentarii rautacioase, domnilor. Chiar, ar fi fost

bine ca, Tn prealabil sa avem o discutie la masa, dar... e Tn regula. Eu va
propun, domnule pre§edinte, sa, Tn limita timpului dumneavoastra, sa
facem maine o discutie, o analiza. A§a suntem noi. Discutam.
Multumesc.

Domnul Presedinte al Consiliului de Administratie de la R.A.D.E.T.
Gabriel Dumitrascu

§i eu va multumesc.

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Multumesc. Daca mai sunt §i alte luari de cuvant. Domnul Raicu,

va rog.

Domnul Consilier Raicu Mircea - Cristian
Domnule primar general ipterlmar, stimate coleg, au trecut doua

luni de cand acest Consiliu/Generah'vfg^dat un cec Tn alb §i v-a numit
ppffftafr general interimar. (?oi\d\$a a fostatunci ca, Tmpreuna cu noi, sa



ne asumam scoaterea din situajia de faliment a serviciilor publice ale
ora§ului, situajie in care^ne aflam dupa doua mandate ale primarului
general Sorin Oprescu. In loc sa va vedem pe toate canalele mass-
media pentru a convinge guvernul sa salveze un serviciu public de care
depinde viaja a 1,5 milioane bucure§teni, singura voce prezenta e a
domnului Marcel Nicolaescu, un mare demagog. Domnul Marcel
Nicolaescu este, alaturi de fostul primar general, actualul suspendat
Sorin Oprescu, vinovat pentru situajia in care se afla astazi serviciul
public de Tncalzire al ora§ului. Acest domn, una sustinea cand era
viceprimar general §i alta susjine astazi. Tntrebare, domnule primar
general interimar. A{i intreprins ceva pentru Tndeplinirea ,,Acordului
pentru bucure§teni", pe care l-aji semnat alaturi de noi, in numele
U.N.P.R.? §i o revenire la o Tntrebare de acum cred ca mai bine de o
luna, cand v-am rugat tot de la acest microfon sa ne aplecam §i sa
studiem situatia juridica pe care o avem Tn speta cu domnul Constanda.
Avem o ocazie buna pentru ca a fost Tntors dosarul spre rejudecare.
Trebuie sa avem o strategic juridica speciala pentru acest caz, care
poate sa coste Bucure§tiul cateva sute de milioane de euro. Da? Peste o
suta de milioane de euro. Nici astazi, de§i dosarul s-a trimis spre
rejudecare, deci nu mai avem, a fost casata sentinja de atunci, nu a fost
retrasa din instanja actiunea primaries Tmpotriva consilierilor generali.
Deci, nu numai ca nu avem o strategie §i sa propunem sa rezolvam §i sa
ne aparam cum trebuie pentru ca din cauza faptului ca nu ne-am aparat
cum trebuie, am ajuns Tn aceasta situatie Tn speta cu domnul §i aveam
sa Ti dam vreo 167 de milioane daca re{in bine suma, acum nici nu mai
§tiu ca sunt atatea penalitati ca ma doare capul, dar nici macar nu ati
retras ac^iunea Tmpotriva consilierilor generali. Deci, va rog Tnca o data,
dati dispozitie departamentului juridic. Haideti sa ne strangem cu
reprezentanji din toate comisiile Consiliului §i sa facem Tmpreuna o
strategie de aparare a ora§ului Tn aceasta speta. Costurile pentru ora§,
nu mai vorbesc, ne vor trage pe fiecare dintre noi apoi Tn instanta sa ne
aparam. Unii dintre noi am votat Tntotdeauna acele hotarari §i probabil,
dar nu vreau sa ma due 3 ani de zile sa ma judec Tntr-o speta §i sa-mi
tracasez familia pentru treaba asta, deci va cer tuturor responsabilitate §i
haideji sa ne aparam cum trebuie. Platim o tarla de avocaji §i de case de
avocatura Tn toate aceste doua mandate, l-am umplut de bani pe
ace§ti trantori. Va multumesc.

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Multumesc domnule RaiciyL_.Domnule Primar general, daca doriti sa

raspundgji,



Domnul Primar general Marin Stefanel - Dan
Domnule consilier, respectuos va reamintesc sau v§ anun{ ca

acest caz Costanda nu facea parte din ,,acordul pentru Bucure§ti", dar Tl
iau Tn calcul. Acum ca sa revenim la ,,acordul pentru bucure§teni" pentru
ca m-at'i Tntrebat daca am facut ceva, eu cred ca sunt destule persoane
aici Tn sala, inclusiv cele aflate pe locurile destinate invitatilor, care va pot
confirma, Tn limita bunului simt ca am participat la foarte multe discutii §i
gasirea de solutii concrete Tn ceea ce prive§te R.A.D.E.T.-ul. Niciodata,
dar niciodata nu au gasit u§a Tnchisa sau la mine Tn cabinet sa nu poata
discuta problemele esentiale ale regiei. Este §i un motiv pentru care §i pe
aceasta cale le cer scuze public pentru acea ie§ire a mea nervoasa, Tn
condijiile Tn care, cu o seara Tnainte, §i v-a§ ruga sa confirmati, a{i fost la
mine §i nimeni nu a discutat despre a§a ceva, ca trebuie sa panic^m,
cand puteam foarte bine sa ne a§ezam, sa discutam propunerea de
buget cu sumele pentru ca §ti{i foarte bine §i Tn general Comisia
economica §i de buget poate sa confirme, eu nu am Tn buget la ora
actuala aceasta suplimentare conform a ceea ce a solicitat la Tnceputul
anului de 153 de milioane de lei pentru ca n-o am. Nu am de unde. Dar
vreau sa va mai reamintesc un lucru. Tuturor celor care cred ca am venit
pe aici ca sa stau undeva Tnchis Tntr-un birou §i nu fac nimic. Va invit pe
toti cei care cred astfel de lucruri sa veniti alaturi de mine. Nu va
Tmpiedica nimeni, sa §ti{i. Sa venim §i sa muncim. Facem §i declaratii
daca e cazul sa facem, darm primul rand sa ne apucam de munca, ca la
declaratii toata lumea se pricepe. Punctual, legat de lucrarile de investitii
aflate Tn desfa§urare, Piata Sudului, va rog frumos sa verificati §i, daca
ati fi avut vreunul dintre dumneavoastra curiozitatea. Poate ati avut-o §i
nu §tiu eu sa dati o fuga pe §antier sa vedeji cum se mi§ca lucrurile Tn
acest moment, sa intrati Tntr-un comandament de lucru, care, va spun
eu, se tine joia Tn fiecare saptamana de la ora 10, sa mergeti sa-i
Tntrebafi pe oamenii aia cum s-au accelerat lucrarile Tn ultima perioada.
Va rog frumos sa mergeti la lucrarea lancului-Pantelimon, ca am vazut
ca pe unii Ti deranjeaza ca au Tnceput lucrarile astea sa se accelereze,
ca-i deranjeaza, nu §tiu de ce. Exista tot felul de comentarii. Nu e cazul.
Nu, n-am Tnceput sa vorbesc. Eu va prezint situatia completa. Daca va
deranjeaza faptul ca lucrurile au Tnceput sa se mi§te, spuneti, dar va rog
frumos sa-mi aratati §i mie situajie Tn care lucrurile nu se mi§ca sau
m§car sa-mi spuneti ca nu s-a mi§cat nimic.

Domnul Consilier Raicu Mircea - Cristian
Ai primit o lista de la E.LC.E.N. Tn care ne avertiza R.A.D.E.T.-ul ...

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
La microfon, domnule Raicu.



Domnul Primar general Marin Stefanel - Dan
Exact. §i Tn urma acelei adrese ...

Domnul Consilier Raicu Mircea - Cristian
... Marcel Nicolaescu aici §i a spus ca suntem mincino§i ca alertam

populatia. Ai ie§it sa spui...

Domnul Primar general Marin Stefanel - Dan
§i in urma acelei adrese, a doua zi, am facut, ca §titi cu totii,

urmatorul lucru: am facut finanjare pentru E.LC.E.N. de 80 de milioane,
tocmai ca sa deblocam situatia, in ideea in care am discutat cu to{i
factorii implicati in sistem §i ma refer aici la furnizorii lor, pentru
e§alonarea datoriilor §i s-a ajuns la acest moment Tn care avem pe
ordinea de zi acest punct. Multumesc.

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Multumesc domnul primar general. Domnul Rizoiu.

Domnul Consilier Rizoiu Mircea
Stimaji colegi, problema cu R.A.D.E.T.-ul, care astazi e Tn atentfa

noastra a tuturor, nu e deloc u§oara §i nici deloc de neglijat Tn vreun fel,
dar sunt obligat, avand Tn vedere ca nu sunt plapumar sau n-am fost
plapumar §i ca cunosc, cat de cat cam care sunt lucrurile Tn Industrie Tn
general. Pai domnule de la R.A.D.E.T., §ef la Consiliul de Administrate,
sa va spun ceva. §titi ca relatia Tntre cauza §i efect e evidenta. Cauzele
sunt undeva departe, Tn timp. Efectele sunt acum §i sunt contabilizate
practic de toata lumea, inclusiv de noi toti §i de dumneavoastra, Tn egala
masura §i am sa va spun un lucru cat se poate de simplu, apropo de
interventiile alea pe care le-a{i anun{at aici §i a§a este. §i eu vad foarte
multe interventii Tn re^elele de distribute a energiei termice, dar vreau sa
va spun ca chestia aia care a fost persiflata de toate revistele de la toate
teatrele, adica las' ca merge §i a§a, este cat se poate de reala §i am sa
va dau nu unul, poate zeci, sute de situatii Tn care ne-am dat cu stangul
Tn dreptul, §i anume: apar interventii, vin cu aparatele de sudura,
sudeaza o teava sau Tn alte situa^ii le pune un dop de lemn. In alte
situajii, le sudeaza. Va spun eu domnule. Unde sudeaza acolo §i-o lasa
cruda, aia are toate §ansele ca Tntr-o saptamana sa fie iar gaura. De ce?
Pentru ca porii rezultati din sudura la locul respectiv, neacoperiti de
nimic, Tntr-adevar e ca §i cum ai facut lucrul de pomana. Astea le-am
vazut eu, cu ochii mei, nu o data, nu de doua ori, de zeci de ori, ca te ui{i
fara sa vrei §i pe strada §i la inlerventl̂ care se fac Tn coloane §i a§a mai
departe. Nu credeti ca ar tr^6ui ^f la1 n]\/elul acestei institutii extraordinar
de ip^portante pentru bucure§teni, sa elimine treaba aia ,,merge §i-a§a"?



Sa elimine pentru ca altele, ma uitam de-a lungul timpului, e unul Opaina
care se da rotund in legatura cu ceea ce fac acum cei de la R.A.D.E.T.,
fara sa-§i aduca aminte ca §i el a muls vaca aia care se numea
R.A.D.E.T. candva §i nu numai §i atunci, sigur ca in aceasta desfa§urare
a lucrurilor, nu se poate sa nu vezi ca relatia Tntre cauza §i efect exista.
Asta-i parerea mea. Nu §tiu. Dumneavoastra, dar va spun Tnca o data §i
Tmprumutul asta care l-am citit Tntr-adevar, a§ vrea sa fie foarte bine
gandit unde-l trimitem, ce rezultate vom avea §i In spinarea carora va fi
in perspective Va multumesc.

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Muljumesc frumos!
Domnul Radu Richard, va rog!

Domnul Consilier Radu Richard Vicentiu
Domnule primar general, domnule pre§edinte, stimati colegi, In

aceea§i idee pe care coiegul nostru, decanul de varsta, domnul Rizoiu, a
avut-o mai devreme Jas' ca merge §i a§a!", chiar ne propunem sa nu se
mai Tntample lucrurile cum s-au mtamplat pana acum, sa mergem pe
decizii profesioniste, am sa va adresez doua Tntrebari, doua Tntrebari cu
explicable de rigoare. V-am urmarit Tn scris, cand vineri dupa-amiaza Tn
conferinta de presa a{i vorbit despre bugetui rectificat de luna trecuta al
capitalei §i cum ca acesta ar fi trebuit sa fie suficient pentru a utiliza
Tmprumutul pe care astazi Consiliul General sunt convins ca-l va vota.
Conform Ordonanjei nr. 26 din anul 2012 privind disciplina bugetara,
dumneavoastra ca §i initiator al ordinii de zi ar trebui sa va asigurati ca
bugetui RADET care este diferit de bugetui capitalei se afla sau ar fi
trebuit sa se afle pe ordinea de zi a Consiliului General astfel meat regia
sa nu mai fie nevoita sa mai ruleze Tn maximul de 90% buget al anului
precedent, care apropo nu a fost rectificat §i ar trebui rectificat tot printr-o
hotarare de consiliu.

Revenind la anul 2015 a§teptam ca §i consiiieri general! ca
dumneavoastra sa puneti pe ordinea de zi §i acest project de hotarare
privind rectificarea pe anul 2014, bugetui RADET pe 2015, ca apoi sa
putem folosi §i Tmprumutul pe care urmeaza sa-l adoptam astazi.
Aceasta a fost Tntrebarea - Cand ave{i de gand sa introduce^ pe ordinea
de zi acest project de hotarare?

Cea de-a doua chestiune legata de acela§i atribut pe care
dumneavoastra Tl aveti, asteptam sa puneti pe ordinea de zi un project
de hotarare privind costurile aprobate de catre ANRSC pentru serviciiie
prestate de catre RADET panajn-mocnentul de fata. Conform legii, nici
mie nu-mi era cunoscuta, c^oaWi ^aiî arn studiat o lege a energiei

325/2006 - art./t-LTn termen tid\30 de zile ca §i executiv, §ef



al executivului aveaji ... trebuia sa-l puneji pe ordinea de zi §i asteptam
sa face{i acest lucru, bucure§tenii trebuie sa fie informati, Primaria
Generala trebuie sa cunoasca acest lucru, Consiliul General trebuie sa
stie care sunt prejurile, daca acestea se modifica sau nu, iar daca
acestea urmeaza sa fie modificate bucure§tenii nu trebuie sa sufere
absolut deloc, preturile Tntretinerii bucurestenilor nu trebuie sa creasca,
iar daca vreo modificare de subvenjie ar trebui sa apara Primaria
Generala trebuie sa o suporte.

Multumesc si astept raspunsuri la cele doua Tntrebari privind cele
doua proiecte ce urmeaza, ce ar fi trebuit si speram sa fie pe ordinea de
zi.

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Multumesc domnul Radu! Va rog domnule primar general daca

vreti sa raspundeti punctual la fiecare Tntrebare, va rog!

Domnul Primar general Marin Stefanel Dan
Punctual domnule Radu va Tntreb:
Aveti idee cand a fost ultima oara luata Tn calcui o decizie de

majorare a tarifului de catre ANRSC? Nu? La Tnceputul acestui an. Ceea
ce Tmi propuneti dumneavoastra este un lucru laudabil si e corect ca
fiecare propunere de majorare a tarifului sa fie supusa eel putin
dezbaterii publice, desi aceasta dezbatere nu conteaza Tntrucat decizia
stiji foarte bine unde este, dar ca si o informare este corect acest lucru si
voi face o statistics, o sa cer Direc{iei Utilitati cu toate majorarile din
ultimii §apte ani de zile. In ultimii sapte ani de zile aveti idee de cate ori a
fost aprobat bugetul RADET? Pai nu, vreau sa avem un dialog! Da? Va
spun eu! O singura data Tn ultimii sapte ani de zile, o singura data. Mersi.
Haideji sa nu mai facem tot felul de tiribombe si de artificii si de fiecare
data sj va spun si luna aceasta voi supune dezbaterii publice bugetul
RADET as,a cum a fost el votat, da? Exact asa. Nu, pardon cum a fost
propus. Da, ma scuzati, uneori e greu sa fac fa{a tuturor. §i atunci voi
veni Tn fata dumneavoastra cu propunerea pentru vot. Nimic mai mult,
dar mainte vreau sa am o discutie tehnica cu domnul presedinte de la
CA ca sa stim exact de suma e nevoie pentru aceste reparatii, e
adevarat ca ele trebuie efectuate fara doar si poate, dar haideji sa ne
uitam un pic si Tn buget ca aveti niste oameni foarte valorosi care stiu s3
se uite Tn buget §i pot identifica ce suma avem acum Tn buget. Sa nu
facem doar declaratii. Sa ne asezam la masa cu pixul Tn mana ca doar
a§a o sa putem ... fara ,,daca nu aprobibugetul te dam afara!" ca nu tin
lucrurile astea. Muitumesc.



Domnul Consilier Radu Richard Vicentiu
O scurta intervenjie, mai ave{i o mtrebare la care trebuie sa-mi da{i

un raspuns! A fost chiar prima. A§ vrea sa va aduc la cuno§tinta ca din
parte Guvernului, la sugestia ANRE, ELCEN a primit o majorare de 40
de procente. Acum noi §tim cu tojii ca vreo §aptezeci - optzeci de lei din
prejul gigacaloriei nu este suportata de absolut nimeni. Daca nu exista
bani trebuie sa facem rost de ei. In prima faza, dumneavoastra trebuie
sa faceti rost de ace§ti bani §i apoi sa veniji in plenul Consiliului General
§i sa ne supuneji la vot propunerile, sugestiile, urmand ca noi sa
legiferam. Anul trecut RADET din cate §tiu a solicitat iara§i o rectificare a
pretului serviciilor. Nu este corect sa ne facem ca gaurile astea §i ca
preturile sunt mari doar de dragul de a nu ni le asuma ca §i primarie, in
nici un caz bucure§teni, dar aceasta suma de §aptezeci - optzeci de lei
care la fiecare gigacalorie ramane neplatita, ea se adauga an de an §i
avem majorari §i de doua. trei saptamani Tncoace, circ in fata
bucure§tenilor care nu mai pot suporta stresul, incertitudinea §i lipsa de
informafie. Multumesc.

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Multumesc domnul Radu! Domnule primar general va rog!

Domnul Primar general Marin Stefanel Dan
Domnul consilier ma bucur ca a{i fost atent la ceea ce am declarat

Tn conferinta de presa, unde am facut precizarile clare legate despre
ceea ce cred eu ca s-a intamplat cu anumite decizii ale ANRE-ului de
data aceasta, unde aceste majorari de tarif au fost aprobate fara a avea
identificat un cost real al gigacaloriei §i aici sunt de parere cu domnul
pre§edinte al CA RADET ca trebuie cat mai repede sa actionam Tn
instan{a pentru a vedea daca cumva s-a produs aceasta subvenjie
?ncruci§ata Tntre cei doi factori - agentui termic §i electric astfel incat sa
nu ne trezim ca avem surpriza ca marea parte din bani sa se regaseasca
Tn electricitate §i nu Tn agentui termic. Eu de asta va spun ca ar trebi sa
avem rabdare Tnainte sa cerem majorari de tarif pentru bucure§teni.
Haideti sa ne uitam mai Tntai la costuri §i eu va spun din ceea ce cred ca
vom avea surprize. Multumesc.

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Muljumesc, domnule primar general! Domnul lonescu va rog!

Domnul Consilier lonescu Alexandru Silviu
Buna ziua! Am dorit foarte.rnult sa iau cuvantul pentru un singur

motiv ca e bine ca tinem momehte'devreculegere, ne aducem aminte de
ce && fhtamplat la Clubul C0lectiv, dar vad ca nu Tnvatam absolut nimic.



vrea sa va pun o Tntrebare foarte sincera, domnule primar interimar.
§titi c3 treisprezece centrale din cele patruzeci §i patru ale RADET nu au
autorizajie ISCIR? V-a{i pus macar Tntrebarea sau evident nu §titi ca
daca a{i fi §tiut probabil ne-aji fi putut explica cum am ajuns Tn situajia in
care astazi, indiferent de ce eforturi facem, ca tot vorbeaji mai devreme
de discu{ii tehnice, ca poate abordaji §i acest subiect la nivelul discutiilor
tehnice ... Ce facem sa intram Tn legalitate o data §i doi sa evitam
potentiale dezastre de tipul Clubului Colectiv? Pot sa Tnjeleg ca atitudine
de a arunca pisica in alta curte §i anume - E la RADET? RADET - ul sa
rezolve! Nici nu cred ca mai are rost sa mai intram Tn detalii. Este evident
ca RADET singur nu poate rezolva aceasta problema. Va Tntreb eu
sincer, domnule primar, ce masuri a{i luat din punct de vedere de
exemplu bugetar, pentru a rezolva aceste probleme? §i asta cum sa va
spun eu, nici nu cred ca trebuie sa va mai spun, e urgent de rezolvat! Va
multumesc.

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Multumesc domnul lonescu ! Domnule primar general va rog!

Domnul Primar general Marin Stefanel Dan
O sa va raspund domnule consilier §i a§ vrea Tl chem la pupitru pe

unul din reprezentantii RADET-ului, oricare dintre ei aflaji acum Tn sala,
§i sa ne spuna daca tot vad ca Tncercaji sa-mi aruncati ceva ... De cat
timp nu mai au autorizatii ISCIR §i ce au facut Tn acefti peste patru ani
ca sa va dau eu raspunsul Tn care n-au avut, Tn conditiile Tn care .... va
rog frumos, va rog frumos! §i sa-mi spuneti §i Tn cat timp se face
retehnologizarea acestor centrale, daca §titi.

Domnul Consilier lonescu Alexandru Silviu
Ma simt nevoit sa remtreb. Da, dumneavoastra Tn cele doua luni de

cand sunteti primar interimar a{i facut ceva Tn acest sens ca tocmai am
avut un eveniment care ne-a trezit pe toti la realitate? A{i Tntreprins vreun
demers? Da sau nu?

Domnul Primar general Marin Stefanei Dan
Da. §i de fa{a cu ... cu mare drag! §i de faja cu domnul director

aici, domnul Vitalariu, am contactat respectivele primarii din Targu Mure§
§i din Piatra Neamt pentru a identifica ceea ce s-a propus Tn consiliu
aducerea respectivelor centrale, numai ca exista probleme de ordin
financiar. La Piatra Neamt au fost luate pe credit §i iar costa extrem de
mult §i ne vom gasi Tn situatiajfnc^pnpjatim ni§te centrale care au stat
degeaba la preturi exorbitante,Iar cele deja Targu Mure§ nu mai sunt Tn
^ , n-ar fi bune. Eu y4 spun a§a ca Tn conditiile Tn care putem face
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retehnologizare au existat prin§i bani Tn bugetul de investi{ii, de ce nu s-a
Tntamplat lucrul asta? A venit §tefanel §i a spus nu facet! lucrul asta? De
patru ani de zile? Eu ma bucur ca-mi ridicati aceste mingii la fileu, dar e
bine sa §tim cum le facem.

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Multumesc, domnule primar general! Domnul pre§edinte al

Consiliului de Administrate de la RADET, domnul Gabriel Dumitra§cu va
rog!

Domnul Presedinte al Consiliului de Administratie RADET - Gabriel
Dumitrascu

Punctual la tema ridicata, mi-am Tnceput mandatul Tn ultima
saptamana din martie §i din prima §edin{a am analizat legalitatea
functional RADET. Am constatat ca nu exista iscirizare pentru 13
centrale, conform legii sanctiunea fiind cea penala pentru administratorii
§i executivii RADET-ului. Am luat decizia de a opri cele 13 centrale.
Centralele nu sunt ale RADET-ului sunt ale Primaries capitalei. Primaria
capitalei trebuie sa-§i prevada Tn buget sume de retehnologizare. Am dat
§i solu{ii a§a cum le intuiam §i am cerut fostului primar sau primarului
general suspendat sa includa Tn bugetul de Venituri §i Cheltuieli, la
Capitolul Investitii, sume pentru a veni §i a face studii de fezabilitate Tn
vederea modernizarii celor 13 centrale §i, ulterior, sa venim la o
rectificare cu solu{ia tehnica cuantificata care sa fie prinsa Tn bugetul de
investitii. N-am primit nici atunci niciun raspuns cum n-am primit nici la
cele cateva reveniri facute Primariei capitalei. Daca a§a considerati ca se
poate lucra Tntre o regie §i municipalitate, eu va spun ca gre§iti. Eu cand
am venit Tn consiliu, chiar daca am uneori tonul mai ridicat spun lucrurilor
pe nume §i am spus lucrul acesta va place, nu va place de mine trebuie
sa va placa de interesul bucure§tenilor. Dar cat voi fi Tn acest consiliu am
sa pun lucrurile pe tapet a§a cum se prezinta ele, nu le bag sub pre§, nu
le ascund. Bag de seama ca este un stil de lucru care nu place unora.
Domnul Primar general, v-am semnalat scris §i daca vretf va aduc
hartiuta 01.10. consecinta neaprobarii bugetului RADET pe 2015 atunci
cand a{i cerut o nota de informare cu principalele probleme §i tot Tn acea
nota va informam §i de lipsa licentei grad I ANRSC. Ca veniji §i le
scoateji pe tapet, sta{i o clipa! Nu pasa{i catre noi, catre RADET,
probleme care {in de municipalitate. Noi venim Tn sprijin, va dam solutii,
va spunem viziunea, dar bag de seama ca ne-o furam. Cand venim §i
dam solutii §i ridicam probleme, am impresia §i am vazut-o §i la
dumneavoastra, va accept scuzel§^dar noi n-am vrut sa va ex Tn
partea de jos, am vrut sa va^^a^T^partea de sus ... va spun §i de
pr0f£$onalizare...• y it
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Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Domnul Director din Consiliul de Administrate...

Domnul Presedinte al ConsNiului de Administratie RADET - Gabriel
Dumitrascu

Rejeaua trebuie redimensionata.

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Va rog lini§te in sala! Domnul primar general, daca vreji sa

raspundeti! Domnul Florescu, va rog!

Domnul Primar general Marin Stefanei Dan
Numai o secunda. Nu mi-ati raspuns la Tntrebare. De cat timp nu

mai au ISCIR acele centrale, astfel meat sa veniji cu o luna de zile, ca
acum o luna de zile am fost sesizat Tn care Tmi spuneti sa batem din
palme Tn condiiiile Tn care doua treimi din buget a fost cheltuit §i sa-mi
spune^i urgent am nevoie de §apte milioane pentru retehnologizare? Nu,
va rog eu frumos sa-mi spuneti de cat timp se cunoa§te situatia asta Tn
RADET? De cand sunteti dumneavoastra, dar de cat timp real? Mai bine
de patru ani? Nu va suparaji, nu-mi aruncati mie Tntr-o luna de zile ceea
ce nu au facut aljii Tn patru! Se va rezolva §i acea chestiune §i v-am spus
§i care este solujia.

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Domnul Florescu, va rog!

Domnul Consilier Florescu Draqos
Stimati coiegi, haideti sa Tntelegem clar ca urgenta numarul unu

este bugetul RADET-ului, noi degeaba vorbim aici. Gandiji-va ca luna
decembrie are 16 zile lucratoare §i o regie ca RADET n-a putut sa faca o
investitie de un leu in acest an pentru ca n-a avut buget. Haideji sa
Tnvatam din gre§eala care s-a perpetuat Tn ace§ti ani datorita primarului
general suspendat ca a tergiversat aprobarea bugetului §i sa aprobam Tn
regim de urgenta bugetul RADET-ului ca sa putem sa punem pe linie de
plutire aceasta societate, de fapt care Tnca mai e regie. Degeaba ne
aruncam pisica de la unii la aitii. Aceasta regie este Tntr-o situate critica,
care din pacate nu se datoreaza noua, dar haideti sa Tncercam sa
rezolvam aceasta problema §i domnule primar general va rog Tn regim
de urgenta, introduce^ pe ordinea de zi bugetul RADET-ului. Este
urgenta numarul unu a acestei perioade, nu uitati luna decembrie are
doar 16 zile lucratoare nu mal̂ Titil̂ jresJul stam pe acasa. Multumesc. lar
legate pre^edintele Consiiiului de Adnii^istratie de la RADET pe care Tl

de multi ani, toata.stima, este un ptofesionist.
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Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Multumesc, domnul Florescu. Domnul Vintila!

Domnul Consilier Vintila Marius
Buna ziua! Domnului primar general interimar ... tot

dumneavoastra vreau sa ma adresez §i eu cu cateva Tntrebari, respectiv
trei, §i Tnca din start pentru a nu va da ocazia sa ... bine acum vin §i
spun tot RADET-ul este subiectul de astazi. Inainte sa va dau ocazia sa
spuneti ca este o problema a trecutului nu vreau asta sa fie sub nicio
forma scuza, de aceea voi formula toate Tntrebarile la viitor §i sa ne
spune|i ce planuri aveji §i cum credeti ca trebuie rezolvata situatia.

1. O problema ceruta de legislate atat europeana cat §i
rornaneasca o reprezinta contractul de delegare a serviciilor de
utilitate publica. A§a e, nu s-a Tncheiat de ceva timp, ar fi trebuit
Tncheiat. Este o solujie care ar rezolva eel pujin ideea ca n-am
mai plati subventia pe baza de estimari, am plati-o pe baza unui
contract ferm in care s-ar §ti, foarte clar, cat §i de ce se
cheltuiefte. Formulez Tntrebarea la timpul viitor - Ce veti face §i
cand vom putea vorbi despre un contract de delegare a
serviciilor de utilitate publica?

2. Vorbim de 3,5 miliarde lei, o suma impresionanta care
nerezolvata la timpul ei nu va putea fi niciodata rezolvata e de
acum mcolo. Penalitatile nu vor putea fi platite exclusiv din
activitatea RADET-ului. Niciodata. RADET-ul nu are voie sa
faca profit, e o regie autonoma, nu vor exista surse de rezolvare
...de plata a acestor penalitati. Ciudat este ca vorbim de 3,5
miliarde de lei, datorii care s-au plimbat Tntre entitati controlate
Tntr-o forma sau alta de statui roman. Sunt foarte pujine societati
private implicate ?n aceasta discutie. In ultima perioada, mai
ales de cand aceasta problema s-a acutizat, cred ca a{i ajuns §i
v-ati pus la masa cu sau a§a ar fi trebuit sa va puneti la masa cu
cati mai multi factori decidenti in aceasta speta. Intrebarea §i
iara§i la timpul viitor este - Ce solute se preconizeaza a fi
adoptata in privinja rezolvarii problemei de fond a RADET-ului?
Doua sute patruzeci §i opt de milioane de lei, pe care sper ca le
vom aproba astazi, le vom vota §i le vom vota astazi,
contractarea acestui imprumut este tot o solute pe termen
scurt. Ne ajuta sa trecem in eel mai fericit caz de aceasta iarna.
Cum vede{i §i care sunt sa zicem din primavara masurile care
credeti ca trebuie luate pentru a rezolva problema de fond a
RADET-ului, aceea de- t̂op^acest picaj §i de a stopa aceste
penalitati.
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3. Pentru ca s-au facut foarte multe declaratii publice in ultima
perioada, eel pujin in ultima saptamana, pentru ca am vazut tot
felul de oameni §i factor! decidenji in acest angrenaj asigurand
pe toata lumea ca nu se va opri caldura §i apa calda Tn
Bucure§ti, Tn aceasta iarna, dar Tn acela§i timp, entita|i
controlate Tntr-o forma sau aita de ace§ti oameni trimit notificari
care anunja suspendarea diferitilor factor! implicati Tn Tntreg
acest circuit, fie ca vorbim de gaz, fie ca vorbim de agent termic,
vreau sa va Tntreb aici de la rnicrofon §i dumneavoastra sa-mi
raspundeji, Tn calitatea pe care o ave{i acolo Tn fata noastra,
daca va asumati foarte clar Tn urma discutiilor purtate cu ace§ti
factori implicati, ca in aceasta iarna nu se va opri caldura §i apa
calda Tn Bucure^ti. Multumesc.

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Multumesc, domnul Vintila! Domnule primar general daca vreti sa-i

raspundeji, va rog!

Domnul Primar general Marin Stefanel Dan
Domnule consilier Vintila, primele doua Tntrebari sunt legate §i §titi

foarte bine strans una de alta. Daca vreti, Tn acest moment, pot spune
urmatorul lucru, a§tept ca noul Guvern, care va fi instalat zilele
urmatoare, sa ia o decizie clara Tn ceea ce prive§te Memorandumul legat
de trecerea acjiunilor ELCEN, pentru ca abia atunci putem vorbi de
gandirea unui ... §i, pana la urma prezentarea Tn fata dumneavoastra a
unui master plan energetic care sa satisfaca la nivel micro pana la urma
a§a cum sunt a§ezate cartierele, sectoarele Tn Bucure§ti, nevoia de
agent termic pe fiecare cartier, sector Tn parte,... ca sa nu mai avem
acest haos, degringolada pana la urma Tn ceea ce prive§te aducerea
agentului termic de la est la vest §i de la sud la nord. Deci, Tn aceasta
faza, cred ca suntem cu totii de acord ca trecerea actiunilor ELCEN la
municipalitate ar fi cea mai buna solutie. Inainte de a asculta §i eu
declaratii cum ca intrarea Tn faliment acuma a RADET-ului reprezinta o
sofutie, da, reprezinta pentru unii o solutie care vor putea sa-§i
recupereze o suma foarte mare de bani din TVA-ul aferent facturilor
emise §i aici ma refer la ELCEN. Cred ca este eel mai bine sa acceptSm
urmatorul fapt - au fost declaratii facute de catre ELCEN, declaratii care
nu au avut o justificare, declaratii de genul ,,nu vor fi probleme cu livrarea
agentului termic catre RADET" §i, dupa care, pe sub u§a ne introduceau
mie §i celor de la RADET tot felul de hartii Tn care ne spuneau Jncepand
de maine principalul furnizor d^gaz^k^LCEN-ului ne sisteaza gazul §i
Tn conditiile astea, bineTnteiesP riu^aveh\e sa va mai dam" §i la
televizor, sa §titi erau baieti simpatici §i ne spuneau ca nu vor fi
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probleme. Din partea RADET-ului, Tn momentul de fata, tind sa cred ca
exista bunavointa. Inclin sa cred, dar la fel au spus: ,,Noi ca sa
functionam avem nevoie de urmatoarele" si defalcat fiecare dintre ele,
daca vreji de la plata salariilor pana la investitiile care trebuie fara doar si
poate facute, inclusiv cele zece investitii majore. Numai ca si aici de la
nivelul declarator facute Tn spatiul public, la nivelul declaratiilor facute
eel pujin la mine Tn birou, Tn conditiile Tn care ne-am Tntalnit sa stabilim
care-i strategia pe perioada scurta pentru a iesi din iarna, a fost o mare
diferenja Tntre aceste declaratii, lucru care eel pujin pe mine m-a
nelamurit. Eu tot timpul am venit si le-am spus Tn conditiile Tn care nu
vom avea bani sa platim, atunci vom avea o problema cu furnizarea
agentului termic, dar daca se gasisera si §tiau toti ca se gasisera aceste
solutii prin care identificam niste bani Tntr-o prima faza acea solicitare
catre Guvern pentru ajutorul legat de combustibil dupa care a aparut
O.U.G. 46/2015, ne-am reorientat, eu am facut solicitarea Tn baza celor
solicitate de RADET si vin Tn fa{a dumneavoastra si va spun avem
nevoie de banii acestia ca sa iesim din iarna. Spuneti-mi dumneavoastra
ce altceva credeji ca am putea identifica, poate vreo actiune sabotoare.
N-as vrea sa ma a§tept la asa ceva. O sa trag un mic semnal de alarma
- sper ca cineva sa aiba capul pe umeri si sa nu actioneze Tntr-un alt fel
meat ar fi total anormal sa cream actiuni doar de dragul de a le crea si
apoi sa solicitam mai stiu eu ce revocari din funcjie, si mai stiu eu ce,
pentru ca nu e bine asa. Deci, Tn acest moment, daca proiectui de astazi
va trece, nu vor fi probleme cu agentul termic si cu apa calda.

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Multumesc, domnul primar general. Domnul Sava si se pregate§te

domnul Deaconescu.

Domnul Consilier Sava Razvan loan
Domnule primar, stiti ca exista Ordonanja de Guvern nr. 36/2007,

prin care municipalitatea ar fi putut sa primeasca suma de sapte sute
cincisprezece milioane de lei ca ajutor pentru combustibil. Aceasta suma
era primita de la Ministerul Afacerilor Interne. Puteti sa ne spuneti ce
demersuri ati facut dumneavoastra Tn ultimul timp pentru a putea sa se
obtina o parte sau o suma asa cum a fost obtinuta anul trecut la sfarsjtul
anului, suma de optzeci si cinci de milioane de la Ministerul Afacerilor
Interne, unde era colegul dumneavoastra de la UNPR, colegul
dumneavoastra, domnul Oprea. Multumesc.

mnul Presedinte de sedihta Gabriel Fatu
, domnule/Sava! Domnul primar general va rog!
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Domnul Primar general Marin Stefanel Dan
Domnule Sava nu mai devreme de ziua de vineri ora 10 am avut o

Tntalnire la sediul MDRAP cu reprezentanjii RADET la care s-a luat In
calcul aceasta suma vehiculata, este adevarat din anul 2007 pana Tn
anul 2011, ca asta a{i uitat sa precizati, de sapte sute cincisprezece
milioane. Dansii au motivat faptul ca .... Aceast3 suma, lasand la o parte
faptul ca nu o recunosc, nu este corect, daca vreji, creata Tn sensul ca
ordonanta prevedea un termen de pana la 40%. §i dansii au considerat
ca ,,pana la", poate fi si zero. Deci din punctul meu de vedere, pe ceea
ce a existat pana acum la MDRAP, nu am avut succes in a-i convinge
pana la urma sa emita un document Tn care sa ne spuna ca o suma de
bani, ei ne datoreaza aceasta suma de bani. Asta cu totii probabil
asteptam si instalarea noului Guvern, ca sa deschidem aceste discutii.
Eu am aplaudat initiativa celor de la RADET care au stabilit aceasta
mtalnire si au zis, domnule hai sa vedem, hai sa ne recuperam cumva
banii acestia, dar daca dansii au spus de la Tnceput pana la...probabil ca
va trebui sa gasim o alta cale Tn care sa solicitam o suma de comun
acord recunoscuta sub o anumita forma...da, va rog domnul Vitalariu...

Domnul Pre$edinte de sedinta Gabriel Fatu
Domnul director general al RADET, va rog.

Domnul Director general RADET - Vitalariu Valentin
Vineri, la discutia pe care am avut-o la sediul MDRAP -ului, Tn

discutiile avute s-a pornit din start de la o premisa falsa. Noi Tmpreuna cu
primaria solicitam pe baza unor documente o recuperare a unor bani, Tn
perioada 2006-2011. Dumnealor au demarat discutia cu o ordonanta de
urgenja care pornea din anul 2011, deci ulterioara solicitarilor noastre.
Ne-au Tnaintat unu document, o nota. As vrea sa nu o calific, pentru ca
nu este calificabil asa ceva, pe care sa-l semnam Tn regim de urgenja,
pe loc au spus sa Tl semnam, un document de nesemnat. Noi am facut
raspunsul, o sa venim si la primarie sa Tl prezentam acest raspuns, deci
este clar ca este rea vointa din partea reprezentantilor guvernului prin
ministerul care este acum raspunzator de asa ceva prin MDRAP. Acesta
este raspunsul pe care...

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Domnule director, noi va cunoastem, dar pentru o transcriere

corecta a procesului verbal, va rog sa va si prezentati.

Domnul Director Vitalaria Valentin
/Valentin Vijalaru, director-general RADET.
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Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Multumim. Domnul Cristinel Deaconescu, va rog.

Domnul Consilier Deaconescu lone! Cristinel
Domnule primar, a§a cum v-am spus §i in §edinta cu liderii de grup,

art. 3 din Legea nr. 325/2006 intitulata serviciul public de alimentare cu
energie termica, prevede la punctul f, asigurarea accesului
nediscriminatoriu al utilizatorilor la re{elele termice §i la serviciul public de
alimentare cu energie termica §i citesc ce Tnseamna acces la rejea ca sa
fie clar definit punctul 1 la art. 5. Dreptul operatorilor §i al utilizatorilor de
a se racorda, bran§a Tn condipe legii la retelele termice. Colegii mei v-
au Tntrebat ce avem de gand sa facem Tn viitor. Intrebarea aceasta am
pus-o §i eu. Exista operator! privati care s-au adresat la RADET ca Tn
baza art. 3 sa se racordeze la reteaua RADET urmand sa faca investitii
private, astfel meat prejul de cumparare al energiei termice Tn urmatorul
an sau Tn urmatorii doi ani sa scada. Directia de Utilitati nu raspunde §i
doi, se prevaleaza cum s-a prevalat 7 ani, de dreptul de a semna §i a nu
emite aceste dispozip In discupe avute cu pre§edintele Consiliului de
Administrate RADET-ul a spus ca el este de accord, dar acordul final
trebuie sa Tl dea proprietary! rejelei, adica primaria capitalei. Considerati
aceasta Tntrebare a mea o interpelare §i a§ vrea sa Tmi raspundeti pana
la prima §edinta ordinara de ce §i Tn baza carei legi Direcjia de Utilitati
blocheaza accesul investitorilor privaji la reteaua RADET, noi neavand la
ora actuala nicio strategic de dezvoltare §i Tn baza carei legi. Va
multumesc.

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Multumesc domnul Deaconescu. Domnul Primar general, va rog.

Domnul Primar general Marin Stefanel Dan
Domnul Deaconescu, lasam la o parte faptul ca am discutat la

§edinta liderilor de grup aceasta propunere, remarc din partea domnului
Raicu, foarte, foarte corect §i a punctat foarte bine, utilizator, nu furnizor.
Pai daca dumneavoastra crede{i ca pe aici prin primaria aceasta mai
vrea cineva sa faca drumuri la institutia aceea de pe §tirbei Voda doar
ca sa dam acordul anumitor investitori sa-§i faca aceste investitii, va dati
seama ca nu se poate face a§a ceva. V-am spus §i va repet §i acum de
la microfon. Este bine sa avem acest master plan energetic m regim de
urgenta, adoptat de catre Consiliul General sa §tim ce necesar avem pe
fiecare sector Tn parte, pe fiecare cartier Tn parte, sa §tim ce dezvoltam
pentru ca altfel s-ar putea sa^r^gase§c Tn situatia Tn care las pe unul sa
dezvolt^Seva §i trebuie sa '̂TPcumpar ehergia, indiferent la ce pret §i aici



avem o mare problema pana nu reglementam foarte bine modui de
calcul pentru ca i-am permis racordul la re{ea.

Domnul Consilier Deaconescu lonel Pristine!
Drept la replica, domnule pre?edinte.

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Domnul Deaconescu, va rog.

Domnul Consilier Deaconescu lonel Cristinel
Va citesc §i dumneavoastra §i domnului Raicu. Art. 5... pai daca

citim din memorie §i nu citim din lege ... punctul 1, acces la retea, dreptul
operatorilor, adica al producatorilor §i al utilizatorilor de a se
racorda/bran§a in conditiile legii la reteaua termica.

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Multumim domnul Deaconescu. Doamna Cristina Nicolescu §i

urmeaza domnul Giugula.

Doamna Consilier Nicolescu Cristina
Pentru ca s-a mentionat mai devreme de contractul de delegare,

doresc sa mentionez cateva aspecte.Jn primul rand RADET-ul este un
serviciu de interes economic general. In acest sens Tnseamna ca trebuie
sa respecte ordinul comun §i am sa-l spun ca sa ramana pe banda,
ordinul comun al MDRAP §i al MFP- Ministerul Finanjelor Publice,
1121/2014, respectiv 1075/2014 cu privire la aprobarea schemei de
ajutor de stat acordat in perioada 2014-2019, operatorilor economici care
presteaza serviciul de interes economic general de producere, transport,
distribute §i furnizarea energiei termice Tn sistem centralizat catre
populate. Conform acestui ordin, suma maxima pe care municipalitatea
putea sa o acorde RADET-ului fara sa ceara aprobarea Comisiei
Europene, este de maxim 15 milioane de euro. Doar m cadrul acestei
sume putem vorbi de un ajutor de stat legal. Va aduceti aminte cu totii ca
la ultima Tntalnire Tn care ne-a fost prezentat planul de mobilitate pentru
Bucure§ti. Doamna Raducu, care pe atunci reprezenta BERD-ul. In acest
moment se afla pe lista viitorului cabinet Ciolo§ pentru ministrul fondurilor
europene, ne anunta ca noi am acordat un ajutor de stat, illegal, opinie
susjinuta §i de MDRAP §i mai mult, {in sa va anunj ca Tnca din anul 2014
§i cu siguranja, foarte multi colegi de-ai mei nu cunosc acest lucru,
Consiliul Concurentei Tn urma unei adrese facute de domnul
Constantinescu, cu privire lajegalita^tea sumelor acordate de Bucure§ti
din perspectiva ajutorului d6>st^t, 'r^Sp0(idea §i atenjiona Bucure§tiul, ca
nu are^Toie sa dea nici niacar un leu fa'ra sa aiba contract de delegare



sau de atribuire a operarii acestui serviciu public, atat cu RADET, cat si
cu RATB. De aceea si cu RATB-ul suntem in pre-infringement. Problema
pe care o ridic acum se refera la faptul, ca de ce domnul Savoiu nu a
yenit sa ne anunje de acest avertisment al Consiliului Concurenjei.
Injeleg ca trebuie luat un Tmprumut Tn limita unui plafon, dar mai departe
pentru a putea fi dat acest Tmprumut, trebuie sa existe acest contract si
mai departe trebuie sa existe avizul Comisiei Europene. §i mai departe,
pentru ca este Tn sala domnul director general al RADET, domnul
Vitalariu. Cunoasteji faptul ca Tn baza acestui ordin comun pentru a
putea ridica sume de bani, chiar si acestea care urmeaza a fi ridicate,
trebuia sa depuneji la Direcjia de Buget de la noi, sau trebuie sa
depuneji contractul de delegare? Este conditie obligatorie pentru a ridica
fie si un leu. Va multumesc si gandiji-va la aceste lucruri.

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Muljumesc doamna Nicolescu. Domnul Boaja, va rog. Domnul

Giugula, iertaji-ma.

Domnul Consilier Boaia Minica
In completare la ce a spus doamna Cristina, noi am dezbatut Tn

Comisia economica aceasta problema si a RADET-ului si a RATB-ului
de foarte mult timp. Va aduceji aminte ca de la acest microfon, Tn
nenumarate randuri am ridicat problema si a RADET-ului si a RATB-ului
ca nu a fost trecut pe ordinea de zi bugetul de venituri si cheltuieli care
trebuie aprobat. Astazi ne aflam Tn situajia Tn care dorim acest Tmprumut.
Luam acest Tmprumut, dar daca el nu va fi trecut pe ordinea de zi sa
treaca prin buget, ma Tntreb, ce facem? Acest Tmprumut va trebui sa Tl
luam Tn anumite conditii, Tn condole Tn care exista o prevedere legala
conform ordonanjei 46/2015 care modifica legea 273, legea bugetelor
locale, care este data pe o perioada scurta si va spun, ea se afla la
mediere Tntre Camera Deputatilor si Senat, ea Tsi produce efecte,
aceasta ordonanta, Tn aceasta perioada dandu-ne aceasta posibilitate.
Suma este limitata sa luam acest Tmprumut de 700 milioane de euro si
vedeji ca daca noi ne tanguim mai mult, o sa fim pusi Tn situa{ia Tn care
sunt alte mari orase care vor si ele sa ia acest Tmprumut si probabil la un
moment dat, ca prioritate Tn acea lista o sa spuna care este gradul de
indatorare al orasului respectiv sau al municipiului respectiv si probabil
suma asta a noastra este o suma destul de mare, de 248 dupa calculele
pe care le-a facut domnul presedinte al Consiliului de Administratie.
Problema care se ridica si Tn care noi v-am solicitat sa facem o
dezbatere separata cu aceste jJoa^Tegji. Mai avem o luna si jumatate,
suntem cu RATB-ul Tn pre-infringement: Aid avem probleme cu legislate
europear Tn functie de acordarea acestor sume. Ceea ce folosim noi



acum este un paliativ. Pentru o perioada de doua trei luni nu rezolvam
problema de fond a RADET-ului. Problema de fond trebuie sa o
dezbatem separat, dupa aceea sa venim Tn plen, sa venim §i cu alte
solutii. §ti{i ca noi astazi subventionary) din cele patru milioane
aproximativ cat are o gigacalorie, doua milioane le dam de la bugetul
public local? Trebuie sa se §tie aceasta chestiune. Le analizam. Eu am
spus grosso modo domnul Horatiu, dar putem sa punem §i creionul pe
hartie §i vedem care este suma exacta. Lucrurile acestea sunt
importante. Nu am auzit Tntr-o dezbatere din punct de vedere tehnic ce
solutii vom avea pentru viitor. Hai sa facem un Tmprumut mai mare.
Gradul acesta de Tndatorare care ne aduce cam la 30%, la 28, 98. Sa
facem un grad de Tndatorare mai mare eventual, dar Tn cuno§tinte
tehnice. Discutiile pe care le-am avut cu cei de specialitate, sa venim fi
cu solutia. Nu putem ajiul acesta sa construim o centrala noua, Tn doi
ani, Tn cat se poate. In cinci ani, Tntr-un mandat pe care l-am avut
puteam sa construim trei fi atunci aveam §i noi o problema Tn care
puteam sa Ti explicam §i ELCEN-ului §i ceea ce intra la ELCEN de la
oamenii care primesc, furnizorii respectivi, pacura, eu §tiu ce mai
folosesc, gaze, energie electrica, pentru ca pe o astfel de chestiune de
cogenerare §i nu am vazut un astfel de project lansat §i Tmi fac §i eu mea
culpa de§i discutam, nu este de specialitatea mea, Tn care sa spunem ca
o parte din cogenerare, energia aceasta termica ducem pentru tramvaie,
troleibuze §i a§a mai departe. Problema este complicata cu cele doua
regii. Cu RADET-ul ne aflam legat de acest ajutor de stat, care daca
facem trimitere la legea europeana, o sa vedeji ca acolo suntem Tntr-o
discujie a§a care suntem la limita legalitatii, dar din punct de vedere
politic, noi trebuie sa ne asumam aceasta responsabilitate pentru ca a
fost o ordonanja §i sunt ni§te prevederi clar acolo Tn care trebuie sa
platim aceste sume. Dar ce facem de la 1 ianuarie? Acest operator §i
RADET-ul Tn conformitate cu legea 92 la RATB §i 325 cu serviciile de
energie termica, daca nu au doi ani Tnainte §i o sa intram Tn cei doi ani,
nu mai putem sa facem contract de delegare §i va trebui, iar sa facem
ni§te rugi pe la Uniunea Europeana, sa vedem ce facem. Nu cumva
exista o chestiune care este ceva ascuns Tn care noi dorim ca un om
care, vreau sa va spun ca ma pricep la treaba asta §i lucrez de prin 1994
Tn domeniul acesta al energiei termice, al apei, nu ca specialist, ca
simplu economist, dar am avut posibilitatea Tn anii ace§tia sa-mi dau
seama ce se Tntampla. Aceasta activitate de energie termica era dirijata
§i nu am sa Ti pronunt numele, probabil ca s-a sfar§it cu aceasta
chestiune sau probabil ca mai sunt §i alti investitori care doresc Tn
aceasta perioada de doi ani sa^n^putem sa facem noi un contract de
delegare celor de la RADET §i, dfe \h ftATB. Deci trebuie sa ne gandim
foarte/btne^, am cateva amendamente dar vreau sa le fac cand trecem la



materialul legat de acest Tmprumut §i sper ca trebuie neaparat sa
gandim, mai avem pujin pana la sfar§itul anului §i sa vedem ce facem cu
cele doua. Vrem sa le pastram, bine, nu, atunci trebuie sa hotaram ce
facem. Decizia este politica. Multumesc.

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Multumesc domnule Boaja. Domnul Giugula.

Domnul Consilier Giugula Doru Mihai
Doamnelor §i domnilor colegi. Aceasta §edin{a a tost generata de

un project de hotarare §i este bine ca pe langa acest proiect de hotarare
am discutat §i alte aspecte legate de ceea ce ne framanta. E asemenea,
este foarte bine ca la Consiliul de Administrate de la RADET §i la
primarie avem doi oameni tineri, pentru ca au energie, dar este bine sa
T§i foloseasca aceasta energie Tntr-un mod constructiv §i sa fie foarte
atenji la ie§irile publice pentru ca dan§ii au ie§iri §i sunt baga{i Tn seama
pentru ca defin ni§e functii publice, pentru ca daca nu le-ar dejine nu i-ar
mai baga nimeni in seama, banuiesc. §i atunci sa faca reprezentarea
cinste a institujiilor pe care le reprezinta. Ma refer §i la limbaj §i la
atitudine. De asemenea, vreau sa va aduc aminte ca memoria
institutionala la Consiliul General se pare ca este scurta. Avem o serie
de hotarari §i ca sa ne referim la hotararea de consiliu care a generat
aceasta §edinta. Avem o serie de hotarari de consiliu date, care ne
obliga la o anumita atitudine fa{a de RADET. ToatS istoria RADET-ului
care a fost pusa aici §i sunt de acord Tn primul rand cu domnul Vintila
care a prezentat foarte corect §i foarte bine situatia §i cu domnul primar
la raspunsurile pe care le-a dat, este o chestiune istorica. Toate
administratiile s-au oferit sa o rezolve din punct de vedere politic
considerand-o ca o pomana sociala §i transferand-o de la o etapa la alta
Tn a§a fel meat astazi noi trebuie sa o decontam. Daca nu le spunem
lucrurilor pe nume, vom avea Tn permanent probleme de discutat.
ISCIR-ul nu este la RADET de 15 ani, autorizari nu sunt de nu §tiu ca{i
ani. De ce? Pentru ca toata lumea a evitat. Cu privire la modul de
solutionare a problemelor RADET-ului, am avut-o Tn discu{ie, am analizat
toata cauza, am stabilit care sunt efectele §i am stabilit solu{ia. Sa facem
aceast^ fuziune ELCEN cu RADET. Din considerente mercantile,
domnul Gerea a oprit acest proces. De ce nu o spunem deschis §i nu o
spunem pe fafa? Domnul Nicolaescu, colegul nostru care se batea cu
caramida Tn piept pana a facut-o nisip, §i se agita de facea spume la
gura, ca nu poate sa rezolve problema RADET-ului, a cerut Tn mod
expres sa fie numit la ELCE^SiSUjspunem, ca sa §tie lumea despre ce
vorbim. Avand Tn vedere c§fstap<anea, ne-a lasat sa credem ca stapanea
aceast^pf/oblema Tn irrteresul bucure^tenilor, a fost numit la ELCEN.



Cum a ajuns acolo, a uitat de ce a plecat §i se pare ca grupurile de
interese de la ELCEN sunt atat de puternice, meat astazi domnul
Nicolaescu ne trimite adrese sa platim datoria istorica pe care tocmai o
contesta timp de patru ani de zile cat a fost consilier general. Concluziile
sunt ca DNA-ul ar trebui sa intre foarte atent la ELCEN §i numai a§a s-ar
putea rezolva aceasta problema. ELCEN-ul refuza aceasta fuziune in
frunte cu domnul Gerea, deoarece daca s-ar face aceasta fuziune ar fi
obligatorie un audit §i un control asupra situajiei contabile a ELCEN-ului
§i vom stabili care sunt firmele care capu§eaza ELCEN-ul §i care sunt
firmele care capu§eaza sursa de furnizare a gazelor catre ELCEN. Este
evident ca aceste lucruri sunt clare, nimeni nu vrea sa le ia Tn seama §i
cineva le acopera. Le acopera cum? In dauna Bucure§ti-ului §1 ne pune
pe noi sa ne batem cap Tn cap, pe domnul de la Consiliui de
Administratie sa dea replici nesanatoase primarului general §i primarul
general sa scape Tn replici necontrolate, sa Tl oblige sa T§i ceara scuze.
Din aceasta situate, cred ca ceea ce trebuie sa facem noi §i sper ca
domnul Gerea cat o mai fi emis cu vreo 48 de ore, sa nu mai puna §i alte
frane Tn aceasta fuziune. §i sunt de acord cu domnul primar ca trebuie
sa mearga la primul ministru desemnat §i sper sa fie cat de repede votat
de Parlament, Tn a§a fel meat sa realizam aceasta fuziune. Nu pot sa fiu
de acord cu ceea ce a spus pre§edintele Consiliului de Administratie ca
memorandumul dat de un guvern este o hartie fara valoare. Acel
memorandum stabile§te ni§te pa§i pe care i-am urmat, iar orice
Tntarziere de finalizare a memorandului este un sabotaj la adresa
Bucure§tiu-ului §i bucure§tenilor. Asta trebuie sa §tie bucure§tenii. Asta
trebuie sa §tim toti §i sa fim de acord cu acest punct de vedere, pentru
ca daca nu suntem de acord §i solidari cu acest punct de vedere, ne
facem parta^i Tn continuare la o mare frauda pe buzunarul cetatenilor.
Niciodata ELCEN-ul nu ne-a prezentat care este costul gigacaloriei de la
prejul de intrare al gazului pana la pretul de iefire, pentru ca daca ar
face a§a ceva, ar trebui, a§a cum am mai spus de mai multe ori, ca acest
produs rezidual care este aburul cu care se Tncalze§te §i se furnizeaza
cetateanului, sa fie gratis pentru ca vara, acest abur care este surplus §i
nu folose§te la Tncalzire, iese pe co§. Nu va mai vaitati. De asemenea,
vreau sa va spun ca exista un masterplan, apropo de memoria
institujionala, aprobat de Consiliui General acum doi ani de zile, facut de
o firma de consultant^ §i depus la primaria generala §i care este tinut Tn
sertare de diferiji functionari corupti cum a fost cazul lui Madalin Dumitru,
ca sa discutam clar cu nume §i prenume. Daca luam acest masterplan §i
Tl Tmbunatatim, avem toate fansele sa putem face aceasta dezvoltare a
Bucure§ti-ului pe parteneriat gwblier^prî t, pentru ca toata lumea §tie sa
faca afaceri cu banii statului^Sa vedert>xcine §tie sa faca afaceri fara
bani. Aici/este important. §f sunt parteneriate Tn care vin parteneri privati,
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binemteles ca in baza unui profit stabilit de Consiliul General §i care sa
nu Tngreuneze buzunarul cetajeanului, pentru ca despre asta vorbim §i
care pot sa faca toata aceasta tehnologizare. De ce ne este frica? Ne
este frica pentru ca daca avem parteneriate publice private, nu mai
putem sa cerem comisioane. Nu mai putem sa ne luam bani proprii in
buzunar §i nu mai putem sa ne facem afacerile personate. Pentru ca
daca vine un partener privat care investe§te, te Tntreaba ce faci cu banii
lui. §i te Tntreaba de ce sa T{i dau, cand eu vin cu banii? Daca nu vom
termina §i nu vom spune pe §leau aceste lucruri, ne vom Tnvarti iar Tn
jurul cozii. Cu privire la hotararea de consiliu supusa aprobarii, nu a
ajuns la Comisia juridica. De asemenea, am constatat ca Tn aceasta
Ordonanta de Guvern sunt prevazute mai multe motivajii, ..., situatia din
Republica Moldova, blocajul financiar de te miri pe unde, situajia din
Everest, daca nu se aproba ce se Tntampla, §i Tn final se stabile§te ca
suntem obligaji sa luam Tmprumuturi de la trezorerie pe langa Eurobor cu
3% puncte procentuale. De ce? Nu se Tncalca legea concurenjei? Cum
sa stabile?ti tu Guvern 3% cand bancile pot da §i Banca Nationala da
mai ieftin, bancile dau cu 0,50-1 punct procentual. §i din acest punct de
vedere trebuie sa ave{i Tn vedere...sa aveji grija cand votam, ca nu
cumva din dorinja de a face bine sa ne facem rau. Este normal ca toate
aceste discutii trebuie finalizate pentru ca pe cetajeni nu Ti intereseaza
ca timp de 25 de ani administrajia a fost corupta sau a fost neglijenta Tn
rela{iiie cu cetateanul. Pe cetajean TI intereseaza ca Tn aceasta iarna sa
aiba caldura §i sa aiba apa calda. Este clar ca vom rezolva aceasta
problema §i sa fim fermi cand facem aceasta afirmatie, sa Tnchidem orice
dubiu Tn ceea ce prive§te o lipsa a caldurii sau a apei calde Tn aceasta
iarna. Forma Tn care o facem nu intereseaza pe cetajean, ne intereseaza
pe noi ca aceasta forma sa fie legala. De aceea cand vom ajunge la
discutarea proiectului de hotarare §i eu voi avea Tn calitate de pre§edinte
al Comisiei juridice, de facut o serie de amendamente Tn a§a fel meat sa
dezvoltam problema, sa o rezolvam. Fata de ceea ce v-am spus, va rog
sa aveti Tn vedere pe viitor atitudinea pe care trebuie sa o avem fata de
RADET, fata de masterplanul energetic, fa{a de parteneriatele publice
private §i de faptul ca trebuie sa investim nu pe banii bucure§tenilor, ci
pe banii altora. Va multumesc.

Domnul Pregedinte de sedinta Gabriel Fatu
Muljumesc domnul Giugula. Domnul Raicu, va rog.

Domnul Consilier Raicu Mircea
Cand vorbim despre alifnefitacea cu caldura a ora§ului, vorbim de

un serviciu public. Un se/vicitfpublic-garanteaza prin lege accesul tuturor
consutfnatorilor la el. La asta se refera ceea ce ne-a citit colegul nostru
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Cristi. Consumatorii pot sa fie persoane fizice, pot sa fie asociajii de
locatari, sau pot sa fie operator! economics, adica ceea ce ne spunea
dansul mai devreme. Accesul liber nu este §i la furnizarea de energie.
Nu trebuie sa va spun ca serviciul public este §i producerea de energie §i
distributia lui. El, printr-un accident istoric pornit dupa revolujie de
Guvernele PSD...Tn 1990 nu era nici un PDL, nu era nimic. Asta este
realitatea istorica. S-a rupt un serviciu public, uneori s-a vandut CET-ul
cu Tntreprinderea respective §i au ramas ora§e fara mcalzire §i le
numaram pe degete cateva Tncalziri care au mai ramas. La Bucure§ti s-a
Tmpartit Tn doua companii, una de producere §i una de distribute, deci
serviciul este fragmentat. Niciodata Bucure§ti-ul nu va putea sa asigure
un pre{ competitiv la energie decat daca va fi §i producator §i distribuitor
de energie. Aceasta este realitatea. Am mintit cu ceva? S-a Tntamplat
a§a? Lucrurile acestea s-au Tntamplat Tn primii ani, Tn 1990, cand eram
cu totii la Tnceput, dar trebuie reparat, mai ales Tn cazul Bucure§ti-ului
unde vorbim de 1,7 milioane de abonaji, de consumatori, de persoane
care beneficiaza de acest serviciu. De aceea Bucure§ti-ul a luat Tnca de
acum trei, patru mandate, a luat hotararea sa se investeasca Tn acest
serviciu, am bagat banii Tn automatizarile ... am bagat bani Tn
contorizare, ramasese de rezolvat problema distribute! §i aducerea
productiei Tncoace. Ne costa investitiile pe care trebuie sa le facem Tn
acest serviciu, cam un miliard de euro. Mai avem datorii care se ridica
aproape la un miliard de euro. De asta trebuia o discujie cu Guvernul §i
Guvernul trebuia sa se apleca asupra acestei chestiuni §i sa vedem ce
solutii gasim pentru neplata acelor penalitaji care sunt absurde §i care ne
{in Tntr-un cere vicios. Asta este una. In ceea ce prive§te libertatea
agentilor economici de a produce §i de a furniza energie, dvs. trebuie sa
§titi ca Bucure§ti-ul are o are o particularitate: noi consumam pe an cam
4 milioane. de gigacalorii. Ei bine, din aceste 4 milioane. de gigacalorii,
doar 1 milion. de gigacalorii este repartizat pentru producjia apei calde §i
se extinde pe tot parcursul anului. Celelalte 3 milioane. de gigacalorii pe
care le consumam sunt Tn cele 4 luni de iarna. Cine vine sa investeasca
§i sa faca o investitie de proportiile acestea ca sa functioneze 4 luni pe
an? De aceea, acest serviciu public nu poate fi fractional Trebuie gandit
Tn ansamblu. Cine vine sa investeasca ace§ti bani, dupa ce gasim §i
daca gasim solutiile, dupa ce delegam, facem societatea comerciala §i
delegam serviciul, poate reu§im sa aducem bani de la U.E., din bani
europeni sa facem acest lucru. Deci, trebuie gasite solutii. Primul pas
este aducerea acestei productii la Bucure§ti. Daca nu ne vom Tntelege cu
E.L.C.E.N - ul, atunci, pana la urma, trebuie sa o facem noi: ne facem
grupuri de cogenerare. Dar, JEU^C^EN.- ul oricum se va duce Tn faliment,
pentru ca, daca cade R.A^B.TS W^asta trebuie sa Tnteleaga foarte clar
toata IUPRB^ - §i guverni/§i noi - se dupe dupa el la rau §i E.L.C.E.N.- ul.
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Acum, E.L.C.E.N - ul are un pre{ "competitiv" la energie, daca pot spune
a§a, pe banii bucure§tenilor. O parte din pretul energiei Tl scoate de pe
caldura scumpa pe care ne-o vinde noua. lar noi suntem agajati de un
monopol de stat. Nu ca unul privat ar fi mai bun. Ci ar trebui sa ne
gandim ca lucrurile sa le avem Tn continuare noi sub control.

Domnul presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Multumesc, domnul Raicu! Vom intra pe ordinea de zi.
Proiectul nr. 1, project de hotarare privind aprobarea

contractarii de la Ministerul Finantelor Publice a unui imprumut din
venituri din privatizare, Tn conformitate cu prevederile Ordonantei
de Urgenta a Guvernului nr. 46/2015 pentru stabilirea unor masuri
financiare §i pentru modificarea §i completarea unor acte
normative.

Daca sunt amendamente ... Va supun la vot ordinea de zi!

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Cine este pentru? majoritate de voturi, Tmpotriva? 0 voturi, ab{ineri?

0 voturi.
Ordinea de zi a fost aprobata.
Daca sunt amendamente la ordinea de zi. La punctul 1. Primul

project §i singurul. Daca sunt amendamente. Domnul Boaja, va rog.

Domnul Consilier Boaia Minica
Deci am un ... la ordinea de zi, cum a spus domnul Horia, la

articolul 3 vreau sa introduc §i chiar la articolul 1 sa facem amendament
ca Tmputernicim. O sa dau textul exact. E la redactare acum §i am sa-l
las in care Tmputernicim primarul general sa negocieze acest Tmprumut
... cum? ... sa semneze, da, sa semneze acest contract §i mai avem de
introdus un articol la ... dupa 3, 3 cu 1 Tn care Tn termeni a§a, el trebuie
sa sune Tn felul urmator, conform cum spune Tn ordonanja 46 care este
Tn vigoare acum probabil o luna de zile, trebuie sa fie o conventie de
Tmprumut. Acestea ar fi, Tn general, amendamentele respective. O sa va
dau formularea exacta. Da. Nu, adica dumneavoastra sunte{i
Tmputernicit, mandatat, eu §tiu, conform ordonantei 46, Tn situajia Tn care
luam acest Tmprumut de 248 sa respectam Tntocmai conditiile care sunt
trecute Tn textul ordonantei, Tn ceea ce aveji Tn hotarare. O ai la tine,
Cornel? O ai tu la tine? Da. O sa-l aduc scris §i o sa-l formulez exact
despre ce este vorba. In rest, mari modificari nu avem.

Domnui Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Multumesc domnule Bdajal Domrjule Olteanu, va rog.



Domnul Consilier Olteanu Cristian - Marian
Ceea ce se spunea din banca, vreau sa va spun eu oficial, fiind

vorba de un project atat de important, va cer o pauza in care sa vedem
cu adevarat amendamentele scrise §i discutam §i Comisia de buget §i
Comisia juridica repede. Nu putem sa discutam amendamente la acest
project fara sa ...

Domnul Presedinte de $edinta Gabriel Fatu
Va supun la vot daca sunteti de acord cu aceasta pauza.
Cine este pentru? majoritate de voturi, Tmpotriva? 1 vot, abjineri? 1

vot.
Vom lua o pauza de cateva minute. Multumesc.

- Pauza -

Domnul Pre$edinte de sedinta Gabriel Fatu
Doamnelor §i domnilor consilieri general! va rog sa va ocupati

locurile. Rog liderii de grup sa invite consilierii. Doamnelor §i domnilor
consilieri general! reluam §edin{a extraordinara din 16 noiembrie 2015.
Domnule Olteanu, aveji cuvantul.

Domnul Consilier Oiteanu Cristian Marian
Domnule Pre§edinte, haideji sa Tncepem. Pauza a trecut de mult.

Amendamentul este realizat. Injeleg ca ar fi §i depus. Domnule profesor
a{i depus amendamentul?

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Domnuie Boaja, sa ne da{i §i noua un amendament, va rog. Aici la

prezidiu, va rog.

Domnul Consilier Olteanu Cristian Marian
Dupa ce Tl depune domnul profesor o sa va rog frumos ca

mendamentul sa Tl votam normal cum am spus cu vor electronic §i prin
ridicare de mana, iar votul final o sa va rog frumos fiind vorba de un
proiect foarte, foarte important pentru capital din punct de vedere al
grupului PNL vreau ca votul sa fie vot nominal. Muitumesa

Domnul Pregedinte de sedinta Gabriel Fatu
Multumesc, domnule Olteanu. O sa supunem aceasta la vot.

Domnule Boaja daca ave{i amendamentul scris va rog sa Ti da|i citire
apoi sane lasaji un exemplar,



Domnul Consilier Boaia Minica
Dupa articolul 3 introducem un amendament 3.1 care spune

,,Drepturile §i obliga{iile parjilor, termenii ?i condijiile de derulare a
Tmprumutului contractat conform articolului 1 se stabilesc prin conventie
de Tmprumut."

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Aici multumesc semnaji, domnule Boaja §i numele Tn clar.

Domnule Boaja, numele Tn clar §i semnat. Daca mai sunt §i alte
amendamente? Va supun la vot amendamentul propus de domnul
profesor Minica Boaja.

Cine este pentru? majoritate de voturi, Tmpotriva? 0 voturi, abjineri?
0 voturi.

Acest amendament a fost adoptat.
Supun la vot propunerea domnului Olteanu, de a vota nominal.
Cine este pentru? majoritate de voturi, Tmpotriva? 0 voturi, abjineri?

1 vot.
Aceasta propunere a fost adoptata.
Va supun la vot proiectul de hotarare, Tn integralitate a§a cum a

fost amendat. DATJ-ul va rog sa Tmi da{i prezenja.
Doamna Alexandre Fontoura Lacramioara - vot pentru
Domnul Angelescu Ramiro Robert Eduard - vot pentru
Domnul Boaja Minica -vot pentru
Domnul Bologa Catalin Gheorghe - absent
Domnul Campeanu Remus Catalin - vot pentru
Doamna Chiri§ Mariana - vot pentru
Domnul Comanescu Mihai - vot pentru
Doamna Comanici Ancuta Sorina - absent
Doamna Cretu Simona - vot pentru
Domnul Darabont Alexandru Dan - vot pentru
Domnul Deaconescu lonel Cristinel - absent
Doamna Dinu Maria Mirela - vot pentru
Doamna Draghici Aurelia Grajiela - vot pentru
Domnul Fatu Gabriel - vot pentru
Domnul Florescu Drago§ - absent
Domnul Georgescu Bogdan Cristian - absent
Domnul Giugula Doru Mihai - absent
Domnul Iliescu Catalin Lucian - absent
Domnul Ilina Ion Cosmin - absent
Domnul lonescu Alexandru Silviu - vot pentru
Domnul Manolache Valeriujyiarian -vot pentru
Doamna Marin DanielaxArina^votpentru
Domnul Margarit Sorirf-^vot pentruS*^ i & jff-v /,..- ,-r- , , • w



Doamna Mihailovici Virginia - vot pentru
Domnul Mocioaca §tefan Alexandru - absent
Domnul Neac§u Adrian - vot pentru
Domnul Nicolae Andrei - vot pentru
Doamna Nicolescu Cristina Elena - se abjine. Nu avem contract de

delegare de gestiune.
Domnul Olteanu Cristian Marian - vot pentru
Domnul Panaitescu Horatiu - vot pentru
Domnul Peptan Mihai - absent
Doamna Peter Alexandrina - vot pentru
Domnul Pieptea Cornel - vot pentru
Doamna Popa Maria - vot pentru
Domnul Popescu Dorin - absent
Doamna Popescu Eugenia Ana Maria - vot pentru
Domnul Potera§u Cornel Constantin - vot pentru
Domnul Radu Richard - vot pentru
Domnul Raicu Mircea - vot pentru
Domnul Radulescu §tefan Cristian - vot pentru
Domnul Rizoiu Mircea - vot pentru
Domnul Sava loan Razvan - vot pentru
Domnul Scarlat Horia - vot pentru
Doamnul Stan Ion - absent
Doamna Stanoi Lucia - vot pentru
Domnul Tache Felix - absent
Domnul Talau Mihnea - absent
Domnul Timnea Valentin - Vreau sa fac o precizare, am vorbit §i cu

conducerea

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Suntem ?n procedura de vot

Domnul Consilier Timnea Valentin
Numai o clipa va rog cu conducerea RADET-ului, ace§ti bani sa

nu ajunga la ELCEN pana nu se face o conventie in care sa se specifice
clar ace§ti bani sa ajunga prin anularea popririlor pe termen nelimitat ca
altfel nu trecem aceasta iarna. Vot pentru.

Domnul Presedinte de sedinta Gabriel Fatu
Domnul Jugurel Marius Cristian - absent
Domnul Untaru Virgel - vot pentru
Domnul Vaduva Silviu - vot pent
Domnul Vintila Marius - vot pentru
Domnul Voicu Mihai - vbt pentru



Doamna Zorkocyz Julia - absent
Sunt 37 voturi pentru, un vot la abjineri §i niciun vot Tmpotriva.
Acest project a fost adoptat.

Doamnelor §i domnilor declar §edin{a Tnchisa.
§edin{a extraordinara a Consiliului General al Municipiului

Bucure§ti s-a Tncheiat la ora 16.10.

Pre§edinte de §edinta
Gatyiel Fatu

Secretar General
al Municipiului Bucure§ti,

TudorJiima
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Redactat §i verifieat:
Anghel Mirela
DancS Emanuel
Mirea Nicolet^
Ticleanu Gladtoia
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